
 
 

 
Schriftelijke statenvragen van de statenfractie van Forum voor Democratie over de 
betalingsregeling met de VVD fractie, ingediend op 13 januari 2020, en de antwoorden daarop 
van de voorzitter van Provinciale Staten. 
 
 
1. Bent u (nog steeds) van mening dat een betalingsregeling met de VVD-fractie altijd ten koste 
gaat van de belastingbetaler? 

 
Dit is afhankelijk van de rechtsgang en het Openbaar Ministerie. Onderdeel van de betalingsregeling 
is dat -indien mogelijk- de vordering op de voormalige penningmeester zal worden verhaald.  
Indien dit tot terugbetaling leidt, gaat de betreffende betalingsregeling niet ten koste van de 
belastingbetaler. Mocht dit niet het geval zijn, dan voorziet de betalingsregeling in aflossing uit 
provinciale middelen, waarbij de kans op invordering het grootst is door de, door Provinciale Staten 
besloten, jaarlijkse inhoudingen.    

 
2. Waren de externe adviseurs het erover eens dat een betalingsregeling met de VVD-fractie altijd 
ten koste gaat van de belastingbetaler? Zo nee, wat waren hun zienswijzen en waarom hebt u in de 
PS van 18 december 2019 hierover een eigen standpunt ingenomen? 

 
Nee. Het besluit van Provinciale Staten inzake de betalingsregeling is gebaseerd op een 
onafhankelijk advies van een advocatenkantoor. In dit advies zijn alle juridische mogelijkheden 
verkend. De zienswijze van genoemd kantoor, namelijk om te komen tot een betalingsregeling, is 
overgenomen in het voorstel aan Provinciale Staten. In de Statenvergadering van 18 december 2019 
is deze lijn gevolgd. 

 
3. Welke precedenten zijn er voor deze betalingsregeling, en wat is gebleken uit de (tussentijdse) 
evaluaties van deze precedenten? 

 
De achtergronden van vergelijkbare situaties met fractiegelden zijn in Nederland dermate 
verschillend dat er geen eenduidige evaluatie bekend is. Oplossingen vereisen dan ook maatwerk, 
na een zorgvuldige juridische afweging van de kansrijke mogelijkheden. 

 
4. Bent u bereid om de zakelijke correspondentie met de externe adviseurs, waaronder de 
landsadvocaat, te openbaren? Zo nee, bent u bereid deze vertrouwelijk ter inzage te leggen voor 
PS? Zo nee, waarom niet? 

 
Het rapport van genoemd advocatenkantoor heeft de status van een intern advies. Dit kan op 
verzoek voor Staten- en burgerleden ter inzage worden gelegd bij de griffie.  

 
5. Hoeveel moet de belastingbetaler bijleggen als de landelijke partij van de VVD besluit om de 
vordering volledig voor te schieten aan haar Flevolandse Statenfractie? 

 
Dit is een zaak tussen de Flevolandse VVD fractie en de landelijke partij. In de getroffen 
betalingsregeling is enkel de Flevolandse VVD fractie partij. Tijdens het debat in Provinciale Staten, 
heeft de VVD fractie aangegeven dat de landelijke partij geen bijdrage aan de oplossing levert.  

 
6. Op het moment dat in de komende jaren het volledige bedrag wordt teruggevorderd van de 
voormalige penningmeester, hoeveel van dit bedrag zal dan toekomen aan de Provincie Flevoland, 
en wat gebeurt er dan met de aflossing van de vordering die al is bekostigd vanuit de 
fractievergoeding? 
 
Onderdeel van de betalingsregeling is dat, indien de volledige initiële vordering van de voormalige 
penningmeester kan worden teruggevorderd, deze volledig toe komt aan de provincie Flevoland. 
Indien dit het geval is, ontvangt de VVD fractie in het eerst komende jaar het volledige voorschot 
waar zij op grond van de verordening recht op heeft. Het is aan Provinciale Staten hoe, na 
terugbetaling van de volledige initiële vordering, wordt omgegaan met de eerdere aflossingen, 
bekostigd uit de fractievergoedingen.  
 
 
 
 
 



  

7. Wat is uw opvatting over het feit dat de VVD-fractie aangeeft dat haar Statenleden uit eigen zak 
geld hebben bijgelegd en blijven bijleggen, ten behoeve van het functioneren van de fractie? 

 
Dit is aan de VVD fractie en de betreffende Statenleden. Als voorzitter van Provinciale Staten heb ik 
hier geen opvatting over. 
 
8. Deelt u de opvatting van FvD dat de donaties van VVD-Statenleden aan de stichting evenals de 
rekeningen die de Statenleden betalen voor de stichting, in de openbare administratie van de VVD-
fractie zichtbaar en controleerbaar moeten zijn? Zo nee, waarom niet? 
 
Zie het antwoord op vraag 7. Verantwoording van provinciale middelen ten behoeve van het 
functioneren van de fractie gebeurt op grond van de verordening Fractieondersteuning 2016. Dit 
betreft enkel de verantwoording van gedane uitgaven uit het ontvangen fractiebudget.  
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